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Protokół z sesji 
IV Sesja Rady Gminy Widuchowa  

data posiedzenia: 20-08-2024 r. 
miejsce posiedzenia: Urząd Gminy Widuchowa; ul. Grunwaldzka 8;  

74-120 Widuchowa – Sala konferencyjna 
 

Porządek obrad 

1. Otwarcie IV Sesji Rady Gminy. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z II i III Sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od 25 czerwca 2024 r. do 20 sierpnia 

2024 r. wraz z informacją o wykonaniu uchwał rady. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Widuchowa.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Widuchowa".  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Widuchowa oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane 

przez Gminne Przedszkole w Widuchowej.   

11. Interpelacje  i zapytania radnych. 

12. Informacje o odpowiedziach udzielonych na interpelacje i zapytania. 

13. Wolne wnioski. 

14. Ustalenie terminu V Sesji Rady Gminy Widuchowa. 

15. Zamknięcie obrad. 

 
Wykaz głosowań 

 

1. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Widuchowa. 

 przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1  
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ZA - 14 - Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; Bogdan Kosmalski; Roman 

Lis; Monika Majer; Mieczysław Natanek; Katarzyna Nazar; Monika Niedźwiecka; 

Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr Toporek. 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

2. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024. 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1  

ZA - 14 - Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; Bogdan Kosmalski; Roman 

Lis; Monika Majer; Mieczysław Natanek; Katarzyna Nazar; Monika Niedźwiecka; 

Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr Toporek. 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

3. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla 

Gminy Widuchowa".  

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1  

ZA - 14 - Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; Bogdan Kosmalski; Roman 

Lis; Monika Majer; Mieczysław Natanek; Katarzyna Nazar; Monika Niedźwiecka; 

Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr Toporek. 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

4. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Widuchowa oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1  

ZA - 14 - Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; Bogdan Kosmalski; Roman 

Lis; Monika Majer; Mieczysław Natanek; Katarzyna Nazar; Monika Niedźwiecka; 

Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr Toporek. 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  
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5. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za świadczenia udzielane przez Gminne Przedszkole w Widuchowej. 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1  

ZA - 14 - Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; Bogdan Kosmalski; Roman 

Lis; Monika Majer; Mieczysław Natanek; Katarzyna Nazar; Monika Niedźwiecka; 

Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr Toporek. 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

 

Przebieg sesji 

 

 

 IV Sesja Rady Gminy Widuchowa IX Kadencji  odbyła się w dniu 

20 sierpnia 2024 r. w Urzędzie Gminy Widuchowa. Trwała od godz.900 do godz. 1005. W Sesji 

wzięło udział 14 radnych tj. 93,33% składu Rady (lista obecności radnych stanowi Załącznik 

Nr 1 do niniejszego  protokołu). Ponadto w Sesji uczestniczyli Wójt Gminy Paweł Wróbel,  

Zastępca Wójta Gminy Andrzej Stachura, Skarbnik Gminy Marcin Bachta, Radca Prawny 

Izabela Piskor oraz sołtysi (lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego 

protokołu).  

 

I. Otwarcie IV Sesji Rady Gminy. 

Obrady Sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Kosmalski, który przywitał 

obecnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Kosmalski poinformował, że obrady rady 

są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy 

oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.  

 

II. Stwierdzenie quorum.  
 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie dowodów zwołania Rady oraz listy obecności 

stwierdził quorum, a tym samym stwierdził, że uchwały podejmowane na Sesji będą 

prawomocne. 

 



4 
 
 

III. Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, który stanowi Załącznik Nr 3 

do niniejszego protokołu. 

 

IV. Przyjęcie protokołów z II i III Sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy Radni wnoszą pytania lub uwagi 

do Protokołu Nr II/2024 z II Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 25 czerwca 2024 r.   

 

Uwag nie wniesiono.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy 14 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

przyjęła Protokół Nr II/2024 z II Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 25 czerwca 2024 r.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy Radni wnoszą pytania lub uwagi 

do Protokołu Nr III/2024 z III Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 22 lipca 2024 r.   

 

Uwag nie wniesiono.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy 14 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

przyjęła Protokół Nr III/2024 z III Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 22 lipca 2024 r.  

 

V. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od 25 czerwca 2024 r. 

do 20 sierpnia 2024 r. wraz z informacją o wykonaniu uchwał rady. 

 

SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY Z DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 

25 CZERWCA 2024 r. – 20  SIERPNIA 2024 r. 

 

26.06.2024 r. – Odbyło się spotkanie z grupą roboczą ds. powołania parku narodowego 

w którym wzięły udział władze gminy i chętni radni. 

 

28.06.2024 r. – Spotkałem się z przedstawicielami Spółdzielni Rybackiej Regalica w Gryfinie 

celem omówienia wspólnej organizacji zawodów wędkarskich jako imprezy towarzyszącej 

dożynkom gminnym. Uczestniczyłem w walnym zgromadzeniu stowarzyszenia DIROW. 
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30.06.2024 r. – Uczestniczyłem w pikniku Powitanie lata w Widuchowej. 

02.07.2024 r. – Odbyło się uroczyste otwarcie bardzo ważnej inwestycji dla mieszkańców 

Gminy Widuchowa jakim była rozbudowa oczyszczalni ścieków. Wśród gości był Wojewoda 

Adam Rudawski oraz Starosta Gryfiński Ewa Dudar. 

 

08.07.2024 r. – Uczestniczyłem w spotkaniu przedstawicieli rządu w sprawie programu 

Aktywny Maluch. Jesteśmy właśnie na etapie tworzenia wniosku. Spotkałem się także 

z przedstawicielami klubu sportowego LUKS Krzywin celem omówienia dalszego 

funkcjonowania klubu w związku z awansem do A-klasy. 

 

09.07.2024 r. – Odbyła się rada budowy dotycząca inwestycji drogowych w naszej gminie. 

 

11.07.2024 r. – Spotkaliśmy się z przedstawicielkami Koła Sybiraków celem organizacji 

wspólnych obchodów Dnia Sybiraka w naszej gminie, które zaplanowaliśmy na dzień 

17 września. 

 

11.07.2024 r. – Miałem przyjemność złożyć życzenia z okazji 95 rocznicy urodzin Pani Marii 

Burchot z Widuchowej. 

 

12-14.07.2024 r. – Wraz z reprezentacją gminy wziąłem udział w wizycie w partnerskim 

mieście Gehrde. Mieliśmy okazję uczestniczyć w gali 500 – lecia stowarzyszenia 

strzeleckiego. 

 

16.07.2024 r. – Odbyło się zebranie sołeckie w Czarnówku celem wyborów uzupełniających 

do rady sołeckiej. 

 

17.07.2024 r. – Odbyło się spotkanie organizacyjne z przedstawicielami kół gospodyń 

dotyczące organizacji dożynek gminnych. 

 

18.07.2024 r. - Podpisałem umowę na remont ul. Zielonej w Widuchowej oraz ul. Drzewiarzy 

w Krzywinie. Oba zadania są już wykonane i czekają na odbiór. 

 

20.07.2024 r. - Uczestniczyłem w festynach w Kłodowie i Krzywinie. Jestem wdzięczny 

za trud społecznej pracy, który wykonali organizatorzy, żeby przygotować oba wydarzenia. 

 

22.07.2024 r. - Odbyła się nadzwyczajna sesja rady gminy. 
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25.07.2024 r. - Uczestniczyłem w uroczystych obchodach święta Policji w Gryfinie. Tego 

dnia wraz z przedstawicielami starostwa powiatowego oraz mieszkańcami otworzyliśmy 

przebudowane dwie główne drogi w Żelechowie. Obie inwestycje zmieniły wygląd wsi 

i poprawiły bezpieczeństwo. Po południu odbyło się przedstawienie teatralne dla dzieci 

na scenie plenerowej. Wydarzenie bardzo spodobało się najmłodszym i rodzicom, wkrótce 

kolejny spektakl. 

 

26.07.2024 r. - Podpisałem umowę na wykonanie planu ogólnego dla Gminy Widuchowa. 

 

29.07 do 12.08.2024 r. - Przebywałem na urlopie. 

 

10.08.2024 r. - Na zaproszenie KGW Lubiczanki wziąłem udział w wydarzeniu 

integracyjnym dla seniorów, które miało formułę zabawy weselnej. Licznie zgromadzonym 

seniorom taka forma bardzo przypadła do gustu i doskonale się bawili. Brawo dla Lubiczanek 

za pomysł i wykonanie. 

 

15.08.2024 r. - Wziąłem udział w odpuście w sołectwie Marwice oraz uroczystym otwarciu 

kolejnego kolorowego przystanku i nowej drogi. Dziękuję społeczności Marwic, 

a w szczególności Panu Sołtysowi Dębskiemu, członkom rady sołeckiej oraz Radnej 

Katarzynie Nazar za przygotowanie tego wydarzenia wraz z poczęstunkiem. Chciałbym także 

podziękować licznie przybyłym sołtysom, którzy przyjechali do Marwic. Cieszy mnie 

ta integracja i wzajemne wspieranie się. 

 

16.08.2024 r. - Wziąłem udział w dniach otwartych winnicy Bard w Rynicy. Podziękowania 

dla właściciela oraz dla KGW Rynickie kwiatki, którzy gościli uczestników. 

 

W okresie międzysesyjnym wykorzystałem 3 delegacje służbowe.  

 

Radny Dariusz Filipiak zapytał czego dotyczyła rada budowy, która odbyła się w dniu 

09.07.2024 r. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że rada budowy dotyczyła wszystkich dróg aktualnie 

przebudowywanych w naszej gminie. Dodał, że wszystkie inwestycje są na etapach 

końcowych. W szczególności cieszy fakt, że zostały podpisane umowy na remont ul. Zielonej 

w Widuchowej oraz ul. Drzewiarzy w Krzywinie. Oba zadania są już wykonane i czekają 

na odbiór. Wójt Gminy poinformował, że zakończono remonty dróg w Dębogórze, 
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Marwicach i Ognicy, czekają one również na odbiór, lecz wykonawca musi jeszcze wykonać 

nasze uwagi. Obecnie największy front robót dotyczy remontu dróg w Krzywinie i Rynicy. 

W Krzywinie prace są na ostatnim etapie, w tym przypadku należało uregulować sprawy 

geodezyjne przebiegu drogi wzdłuż plebanii a także sprawy przebiegu kanalizacji deszczowej. 

W porozumieniu z powiatem gryfińskim przebudowane zostały włączenia ulicy Rynickiej, 

od strony drogi powiatowej. Wójt Gminy dodał, że trwają prace przy budowie ogrodzenia 

przedszkola i szkoły w Krzywinie. Na zaawansowanym etapie są również prace związane 

z budową drogi w Rynicy, przy dwóch posesjach wykonano odwodnienie drogi i dodatkowy 

jej fragment.    

 

VI .  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy    

           finansowej Gminy Widuchowa. 

  

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy  finansowej Gminy Widuchowa. 

 

 Skarbnik Gminy poinformował, że uchwała dostosowuje kwoty dochodów, wydatków gminy 

w poszczególnych latach  do wielkości wynikających z aktualnego budżetu. Do wykazu 

przedsięwzięć wprowadza się zadanie pn. „Remont budynku przedszkola w Krzywinie” 

z okresem realizacji na lata 2024 – 2025 na łączną kwotę 397.000 zł oraz zadanie pn.  „Remont 

budynku ośrodka zdrowia w Widuchowej” z okresem realizacji 2024-2025 na łączną kwotę 

575.000 zł. Ponadto zmienia termin limitu wydatków inwestycji pn. „Przebudowa dróg 

w Krzywinie i Rynicy” z roku 2025 na rok 2024 (Wykonawca zakończy inwestycję wcześniej 

niż zakładano). W wyniku oszczędności na wykonaniu inwestycji rozbudowy oczyszczalni 

ścieków w Widuchowej zmniejsza się limit wydatków o kwotę 91.622 zł.    

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr IV/22/2024 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Widuchowa (Uchwała stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu, 

protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu). 

 

VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024. 

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024. 

 

Skarbnik Gminy poinformował, że uchwała: 

- wprowadza do budżetu środki z wynajmu świetlic w Żarczynie, Rynicy i Marwicach w kwocie 

łącznej 2.410 zł z przeznaczeniem na zakupy usług organizacji imprez kulturalnych  

i wyposażenia do świetlic; 

 - zwiększa dochody i wydatki o kwotę 2.489.200 zł (przesunięcie środków z roku 2025 na rok 

2024) na realizację inwestycji z Program Inwestycji Strategicznych Polski Ład pn. „Przebudowa 

dróg Krzywinie i Rynicy”. Wykonawca sygnalizuje że ukończy inwestycje znacznie wcześniej 

niż zakładano pierwotnie na rok 2025; 

 - zmienia limity dochodów i wydatków montażu finansowego inwestycji „Remont budynku 

przedszkola w Krzywinie” oraz „Remont budynku ośrodka zdrowia w Widuchowej” w związku 

z prognozami przesunięcia terminu ich zakończenia z roku 2024 na rok 2025; 

 - ustala limit wydatków w kwocie 100.000 zł na dotację dla Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Widuchowej na zakup samochodu; 

 - zwiększa limit wydatków o kwotę 6.000 zł na zadania upowszechniania kultury fizycznej 

realizowane przez podmioty nienależące do sektora finansów publicznych; 

 - zwiększa limit wydatków o kwotę 15.220 zł na dotację dla Gminnej Biblioteki Publicznej. 

Zmiana wysokości kwoty dotacji wymuszona jest wzrostem minimalnego wynagrodzenia 

za pracę. 

 - zabezpiecza kwotę 50.000 zł na sporządzenie dokumentacji budowy sieci wodociągowej 

w ul. Zielonej w Widuchowej; 

- zmienia plan wydatków w ramach środków funduszu sołeckiego sołectwa Rynica, Krzywin, 

Żarczyn, Polesiny w wyniku zmian zadań funduszu sołeckiego uchwalonych przez Zebranie 

Wiejskie. 

Powyższe zwiększenia wydatków finansowane są w części (w kwocie 91.622 zł ) z oszczędności 

na limitach wydatków pozostających po wykonaniu inwestycji modernizacji oczyszczalni 

ścieków w Widuchowej. 
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Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr IV/23/2024 w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024 (Uchwała 

stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 7 

do niniejszego protokołu). 

 

VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Widuchowa". 

 

Zastępca Wójta Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony 

dla Gminy Widuchowa". Odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Kandydatką 

do otrzymania tytułu „Zasłużony dla Gminy Widuchowa” jest Pani Irena Wnorowska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr IV/24/2024 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Widuchowa" (Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu, protokół 

głosowania stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu). 
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IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Widuchowa oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

 

Zastępca Wójta Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Widuchowa oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr IV/25/2024 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Widuchowa oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków (Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do niniejszego 

protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu). 

 

X. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za świadczenia udzielane przez Gminne Przedszkole w Widuchowej. 

 

Zastępca Wójta Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za świadczenia udzielane przez Gminne Przedszkole w Widuchowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr IV/26/2024 w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za świadczenia udzielane przez Gminne Przedszkole w Widuchowej (Uchwała stanowi 

Załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 13 

do niniejszego protokołu). 

 

XI. Interpelacje  i zapytania radnych. 

 

Interpelacji jak też zapytań nie złożono. 

 

XII. Informacje o odpowiedziach udzielonych na interpelacje i zapytania. 
 

Wójta Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja 

i zapytanie.  

 

XIII. Wolne wnioski. 
 

Radna Katarzyna Nazar zgłosiła wniosek o zwrócenie się do Starostwa Powiatowego 

z prośbą o pilne wykoszenie poboczy drogi na odcinku Marwice – Widuchowa (droga polna). 

 

Radny Dariusz Filipiak zgłosił wniosek o połatanie dziur w drodze przy ulicy Szkolnej 

i Barnima III w Widuchowej. Ponadto powiedział, że na prośbę jednego z mieszkańców  

chciałby zapytać o plany dotyczące modernizacji ulicy Nadodrzańskiej w Widuchowej.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że mieszkaniec kontaktował się z nim w tej sprawie. Dodał, 

że osobiście przekazał mu informacje, które posiada.  

 

Radny Dariusz Filipiak zgłosił wniosek o interwencję na ulicy 3 Maja w Widuchowej - woda, 

po opadach deszczu i po roztopach spływa na posesję. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że przyjrzy się tej sprawie.  
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Radny Dariusz Filipiak podziękował Panu Wójtowi, Pani Sołtys i Radzie Sołeckiej 

za ustawienie dwóch ławek w parku przy straży na ulicy Robotniczej w Widuchowej. 

 

Radna Katarzyna Nazar zgłosiła ponownie wniosek o naprawienie przyłącza wody przy 

posesji numer 9/5  w Czarnówku. Dodała, że sprawa zgłaszana była podczas ostatniej sesji 

i do dnia dzisiejszego nie została załatwiona.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że sprawa miała być załatwiona. 

 

Radny Dariusz Filipiak zgłosił wniosek o nadzór nad funkcjonalnością i stanem sprzętów 

na placu zabaw przy przystanku w Widuchowej – ulica Grunwaldzka. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że w ostatnim czasie odbyła się kontrola tego miejsca z PINB 

i Sanepidu. Dodał, że był pomysł, aby ten plac przenieść obok szkoły, lecz na prośbę 

mieszkańców pozostanie on na pierwotnym miejscu z tego względu, że w słoneczne dni jest 

tam cień, który sprawia, że jest to idealne miejsce do odpoczynku. Wójt Gminy powiedział 

ponadto, że czynione będą starania, aby sukcesywnie wymieniać elementy placu zabaw 

na nowe.  

 

Radna Ewa Adamiak zgłosiła sprawę, z którą zwracają się do niej mieszkańcy Widuchowej. 

Poinformowała, że chodzi o posesję w centrum Widuchowej, którą mieszkaniec ozdabia 

przeróżnymi wstążkami i innymi elementami. Dodała, że niektórym to przeszkadza. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że wyrazi swoje zdanie w tej sprawie jako mieszkańca. 

Powiedział, że jest to dla niego folklor lokalny, a gmina nie może nakazać mieszkańcowi 

zdjęcia tych wszystkich ozdób. W swoim odczuciu działa on w taki sposób, że chce poprawić 

estetykę tego miejsca, robi to w ramach swojego czasu i posiadanych środków.  

 

Radny Mieczysław Natanek zgłosił wniosek, który zgłaszał już wcześniej o usunięcie 

suchych konarów drzew na ulicy Nadodrzańskiej, przy wjeździe do działalności IMPEX. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że sprawa została przekazana do starostwa powiatowego i powinna 

ona zostać przez powiat załatwiona.  

 

Radny Krystian Smug zapytał na jakim etapie jest sprawa modernizacji świetlicy wiejskiej 

w Żarczynie.  
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Wójt Gminy odpowiedział, że w tym przypadku konieczne jest wykonanie projektu 

i uzyskanie pozwolenia na budowę.  

 

Kierownik Referatu Inwestycji, Strategii i Rozwoju Mariusz Gralak poinformował, że Pani 

Sołtys przedstawiona została jedna oferta na wykonanie dokumentacji, lecz Pani Sołtys 

stwierdziła, że znajdzie kogoś tańszego.  

 

Wójt Gminy dodał, że pomysł na powiększenie świetlicy bardzo mu się podoba, ponieważ 

Żarczyn jest dużą miejscowością, z ogromnym potencjałem. Powiedział, że jeżeli jest szansa 

na wykonanie tego zadania, dodatkowo przy wykorzystaniu środków z funduszu sołeckiego, 

to jak najbardziej to popiera.   

 

Radny Dariusz Filipiak zapytał, czy wiadomo kiedy zostanie uruchomiona sygnalizacja 

świetlna przy przedszkolu oraz szkole podstawowej w Widuchowej. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że jest w stałym kontakcie z GDDKiA. Poinformował, że lampy, 

które doświetlają przejścia i których w samej Widuchowej jest osiem już funkcjonują. Dodał, 

że był pomysł, aby usunąć lampy, które dublują się z lampami doświetlającymi przejścia 

dla pieszych lecz na wniosek GDDKiA gmina nie będzie tego robić, ponieważ lampy, które 

włączone są w system uliczny doświetlają chodnik, jezdnię, maja większy zakres. Jeśli chodzi 

o sygnalizator świetlny przy przedszkolu i ten stale migający znak przy szkole, Wójt Gminy 

odpowiedział, że ma być on uruchomiony przez Eneę do końca sierpnia, o czym zapewniała 

go w rozmowie telefonicznej Pani Kierownik Rejonu.  

 

Radna Agnieszka Szefler zapytała, czy istnieje możliwość wykonania sygnalizacji przy szkole 

w Krzywinie.   

 

Wójt Gminy odpowiedział, że w Widuchowej przebiega droga krajowa, natomiast 

w przypadku Krzywina, przy szkole przebiega droga wojewódzka i to z dyrekcją dróg 

wojewódzkich należałoby prowadzić rozmowy w tej sprawie.  

 

Radny Dariusz Filipiak powiedział, że w ostatnim czasie zgłaszał sprawę stanu chodnika 

i drzew przy ulicy Grunwaldzkiej w Widuchowej. Zapytał, czy uzyskano jakieś informacje ze 

starostwa w tej sprawie. 
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Kierownik Referatu Inwestycji, Strategii i Rozwoju Mariusz Gralak poinformował, 

że sprawa została zgłoszona do starostwa powiatowego, Naczelnik Wydziału Zarządzania 

Drogami wie zarówno o jednej, jak i o drugiej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysom. 

 

Sołtys Sołectwa Marwice Zygmunt Dębski podziękował w imieniu  swoim jak i rady 

sołeckiej, za obecność Panów Wójtów oraz delegacji z miejscowości naszej gminy, 

na dożynkach sołeckich w Marwicach i uroczystym otwarciu drogi oraz przystanku 

autobusowego. Podziękował również za wykonanie pięknej podłogi w świetlicy wiejskiej.    

 

Sołtys Sołectwa Żarczyn Krystyna Sztuka zaprosiła wszystkich na Święto Dyni, które 

odbędzie się w dniu 31 sierpnia 2024 r. w Żarczynie.  

 

Sołtys Sołectwa Marwice Zygmunt Dębski zaprosił wszystkich na Dzień Żurawia, który 

odbędzie się w dniu 21 września 2024 r. w Marwicach.  

 

Radna Monika Majer wraz z Panem Sołtysem zaprosiła wszystkich na Dożynki Sołeckie 

w Rynicy, które odbędą się w dniu 7 września 2024 r.  

 

Wójt Gminy poinformował o wynikach przeprowadzonej przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Szczecinie kontroli kompleksowej gospodarki finansowej Gminy 

Widuchowa za lata 2020-2023. Powiedział, że kontrola trwała w miesiącach maj – czerwiec, 

dotyczyła wszystkich referatów, a w szczególności Referatu Finansowego  i wypadła wybitnie 

dobrze. Dodał, że w wyniku kontroli RIO dało 2 zalecenia. Pierwszym zaleceniem było to, aby 

Wójt egzekwował od kierowników jednostek organizacyjnych obowiązku terminowego 

sporządzania i przekazywania sprawozdań, drugim natomiast, że w naszej gminie nie ma 

stanowiska sekretarza. Wójt Gminy dodał, że jeszcze trzy lata temu przepisy prawne dawały 

możliwość interpretacyjną na zatrudnienie albo zastępcy wójta, albo sekretarza i wszystkie 

okoliczne gminy, oprócz Gminy Gryfino postępowały w ten sposób. Wójt Gminy 

poinformował, że dwa lata temu ukazało się orzeczenie sądu najwyższego, że zatrudnienie 

sekretarza w gminie jest obligatoryjne, więc zalecenie RIO trzeba będzie wykonać. Wójt 

Gminy poinformował, że wzorem innych gmin będzie to etat łączony -  zastępcy wójta 

i sekretarza gminy, a zatem nie będzie tworzone następne stanowisko, nie będzie zmiany 

organizacji urzędu.  
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Wójt Gminy podziękował Panu Skarbnikowi, ponieważ jego referat był badany najbardziej 

wnikliwie, a kontrola wypadła naprawdę pomyślnie.    

 

Skarbnik Gminy podziękował swoim współpracownikom, księgowym, bo wynik kontroli jest 

również ich sukcesem.  

 

Wójt Gminy zaprosił na wydarzenia, które odbędą się w naszej gminie: 24.08.2024 r. 

Memoriał Zdzisława Merskiego połączony z nadaniem imienia Zdzisława Merskiego 

stadionowi w Widuchowej, 31.08.2024 r. Święto Dyni w Żarczynie, 31.08.2024 r. Festyn 

z okazji zakończenia lata w Ognicy, 07.09.2024 r. Dożynki Sołeckie w Rynicy,  14.09.2024 r. 

Dożynki Gminne w Lubiczu, 21.09.2024 r. Dzień Żurawia w Marwicach.   

 

XIV. Ustalenie terminu V Sesji Rady Gminy Widuchowa. 

 

Ustalono, że kolejna sesja odbędzie się w 24 września br.  

 
 
XV.  Zamknięcie obrad. 

 
Po wyczerpaniu się tematów porządku obrad sesji, obrady IV Sesji Rady Gminy 

zakończono o godz. 1005. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Gminy: 

 

Natalia Wojsznis      Bogdan Kosmalski 

 

 


